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CONSELL DE BARRI DE LA SAGRERA  - RESUM DELS PUNTS DE L’ORDRE DEL DIA I 

ACORDS 

16 de desembre de 2021   18:30h 

Casal de Barri Torre La Sagrera  

 

Assistents 

Presidenta:  Lucia Martín. Regidora del Districte de Sant Andreu.S’excusa per malaltia. 

Presideix Elvira Juncosa. Consellera del barri de la Sagrera del Districte de Sant Andreu. 

 

Comissió de Seguiment: 

 

Elvira Juncosa. Consellera del  barri de La Sagrera del Districte de Sant Andreu. 

Marcos Rodríguez. Conseller GM Ciutadans. 

Carlos Rodríguez Escuredo. Conseller GM ERC  

Antonio Fortes. Conseller GM PSC  

Agustí Carrillo- AVV de La Sagrera 

Jose Cuéllar – Comissió de Festes de La Sagrera 

 

Assistents: 

 

Assistència total en el moment de màxima afluència:   25  

Ciutadanes i ciutadans:      5 

Representants d’entitats:       8 

Altres (consellers, tècnics i ponents)    12 

 

Representants de les següents entitats 

 

Jaume Matas- AVV de La Sagrera 

Antonio Ibáñez- AVV de La Sagrera 

Jorge Sánchez- Nau Bostik 

Maria Pérez- Torre de La Sagrera 

Joan Gandara- AMEC 

Margarita Riera – Mirada de Dona 

Ramon Crespo- Espai 30 

Quim Terré –La Sagrera es Mou 

Elisabeth Ulibarri-Espai Jove Garcilaso 

Enric Barris AV Congrés-Indians 
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Tècnics Municipals i ponents 

 

Lucas Martínez. Director de Serveis a les persones 

Mònica Cano. Tècnica referent de La Sagrera  

Lluís Espinosa.  CatSalut 

Ferran Puig. Barcelona Sagrera Alta Velocitat  

Josep Mercadé. Redactor BIMSA 

Maria Moles. BIMSA 

 

 

 

Ordre del dia 

1. Informe de la regidora 

2. Projecte nou CAP Sagrera 

3. Actuacions urbanístiques dels entorns de la Sagrera 

4. Museïtzació del refugi de La Sagrera 

5. Precs i preguntes 
 

 
1. Informe de la regidora 

La sessió s’inicia a les 18.35 informant que la Regidora està malalta i no podrà assistir. 

S’expressa el condol per la defunció del Sr Josep Barbero, i s’informa  que queda 

vacant la vicepresidència del consell de barri. i la Consellera del barri de La Sagrera, 

Elvira Juncosa,  dóna la benvinguda als assistents i presenta l’ordre del dia.  Anuncia un 

canvi en l’ordre del dia, deixant l’informe per a darrer moment per tal de facilitar la 

conciliació dels ponents dels temes. 

 

 
2. Projecte nou CAP La Sagrera 

 

Construït al voltant del 2002, i amb el temps ha quedat petit per al volum de persones 

que ha d’atendre.  S’ha mirat de buscar solucions i en tenim una de parcial: ampliació 

amb un mòdul annex de 400m situat al carrer Baixada de La Sagrera 16, durant uns 4 o 

5 anys fins a la solució definitiva. La solució definitiva serà la construcció d’un nou CAP 

al C/ Hondures, aprofitant on ara està el poliesportiu obert. Podria construir-se planta 

baixa més 4 i assolirà uns 3400-3600m. L’espai ha estat cedit per Districte i té 

l’aprovació de Planejament d’Urbanisme. S’ha d’aprovar un canvi de cessió d’ús, i anar 

avançant en els tràmits administratius, el pla funcional, etc... 
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La previsió és que al llarg del darrer trimestre de 2022 es posi en funcionament el 

mòdul annex. Aquí es donaria servei, inicialment, a part del servei de pedi atria, a 

alguna consulta mèdica i a alguna atenció de llevadora de l’ASSIR. També hi hauria 

alguna sala d’atenció grupal. 

 

Es recorda que hi haurà una redistribució d’usos dels CAP amb la incorporació del CAP 

Congrés i la nova Àrea Bàsica de Navas, fet que disminuirà la pressió assistencial a La 

Sagrera. 

Preguntes: 

Jaume Matas demana que es faci una taula de seguiment amb Ajuntament, Consorci 

Sanitari i Veïnat. 

S’entomarà des de Districte. 

 

 

3. Actuacions urbanístiques dels entorns de la Sagrera 

 

S’explicaran les diferents actuacions que es duen a terme des de Barcelona Sagrera 

Alta Velocitat. 

Carrils Bici: 

Sant Andreu Sud: 1’7km en licitació, previsió d’inici d’obres 2ntrimestre de 2022. 

Duració obra: 7 mesos. Des del C/ Espronceda, C/ Gran de la Sagrera, C/ Berenguer de 

Palou, C/ Pare Manyanet i Josep Soldevila. Ja s’ha executat una part de l’obra al C/ 

Berenguer de Palou, amb carril bici segregat de la calçada. A la resta, en calçades 

existents redistribuir usos per donar cabuda al carril bici. 

Sant Andreu Nord: 3’5km es realitzarà amb fons europeu. Des de C/ Sant Adrià, Balari i 

Jobany, Cinca, Joan Torras, Fernando Pessoa, Potosí, Passeig Santa Coloma, Ferran 

Junoy, Tucumán i Ciutat d’Assumpción. 

Clot: 0’5km Connecta amb C/ Aragó, C/Espronceda. Carril bidireccional i que continua 

pel C/ Gran de la Sagrera 

 

Preguntes:  

Agustí Carrillo: l’únic tram que tindrà cotxes a banda i banda és el de Clot, Gran de la 

Sagrera  



 
 

4 
 

Resposta: El criteri és que quan hi ha un únic sentit de circulació, el carril bici es posa 

normalment a la banda esquerre. Com al C/ Gran de La Sagrera hi ha parades de bus a 

banda i banda, es posa al mig, amb una dimensió de transport públic.  

Agustí Carrillo: a la banda de Pare Manyanet, davant l’escola Turó Blau, guanyaran 

espai? Les famílies ho demanen. I si es pot canviar la parada d’autobús del davant, 

aniria molt bé. 

Resposta: S’amplien les voreres, i si es reconsidera en el moment de l’obra es pot 

plantejar. Es traslladarà a la taula de mobilitat el tema de la parada de bus. 

Obres entorn biblioteca: Consisteix en urbanitzar la plaça del davant de la biblioteca, 

els dos carrerons del darrera s’han ampliat força i permet que els bombers hi puguin 

accedir i s’urbanitzarà amb un enjardinament. La plaça del davant s’ampliarà amb les 

obres associades a les obres d’Adif. S’arreglarà també la part final del C/ Ferran Turné  

Obres C/ Josep Estivill: Obertura del C/ entre la pista provisional i l’Espai 30, que el 

connecta amb el C/ Gran de la Sagrera. Estem en fase de remats. Iniciada el 30 de juny 

i amb previsió de finalització a finals de gener de 2022. 

Preguntes: 

Agustí Carrillo: hi ha un pas de vianants a la cruïlla amb Josep Estivill ja fet, i no n’hi ha 

més fins a C/ Gran de La Sagrera. Tenint present que hi haurà el nou CAP es faci un pas 

a l’alçada del Passatge Bofarull. Voldrien que hi hagués un pas elevat, si no fos 

possible, un petit pas. 

Resposta: el fet que s’ubiqui el Cap ha estat posterior al disseny. Es traslladarà aquesta 

demanda a l’Àrea de mobilitat, hi ha un criteri d’interdistància entre ells.  Des de 

districte es parlarà amb Mobilitat i BSAV. 

 

Urbanització entorn Torre del Fang: S’ha enretirat la tanca opaca i se n’ha posat una de 

transparent. Fase 1: bases i urbanització provisional, Fase 2 enjardinament Fase 3 

projecte definitiu. Les fases 1 i 2 acabaran el seu projecte al Novembre de 2022 i de 

construcció de març a novembre de 2023. La Fase 3 ho faria 1 any després, ja que 

encara no té dotació econòmica.  

Fase1: enderroca les infraestructures que fan nosa i conformar la topografia del 

terreny definitiva. 

Fase 2: enjardinament. Les dues fases van separades documentalment, però són 

simultànies en la seva execució. 

Fase 3: urbanització definitiva amb paviments, bancs, pèrgoles i hort urbà.  
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Preguntes: 

Jaume Matas: Queda anivellat? Abans del covid hi havia un pressupost aprovat, però 

els diners van marxar. Veurem la Torre rehabilitada? 

Resposta: Serà a nivell del terra. Hi havia una previsió pressupostària del cost de la 

rehabilitació i els entorns en el protopim, després es prioritza en els pressupostos del 

PIM. Es va decidir engegar ela rehabilitació dels entorns i en el proper mandat 

tornarem demanar que es prioritzi la Fase 3 i la rehabilitació. 

 

4. Museïtzació del refugi de La Sagrera  

 

Les cales ja s’estan preparant per fer i a partir del mes de gener l’equip redactor ja 

tindrà les condicions tècniques per redactar el projecte executiu que tindrem cap al 

mes de març i fer la tramitació tècnica per poder-lo licitar cap al mes de juny si 

tinguéssim dotació . No ho podem assegurar per la manca de dotació actual.  

Està molt ben conservat, i es vol convertir l’espai en un lloc visitable (per petits grups) i 

lleugerament museïtzat. 

Es vol garantir la seguretat estructural, reparar patologies, introduir elements mínims 

de llum i construir un relat de la museografia, introduint els elements trobats al mateix 

refugi. 

Preguntes: 

Jaume Matas: Compteu amb la gent que formem part de la Federació Torre de La 

Sagrera  

Resposta: Es farà així, mirarem de poder fer una trobada de cara al gener.  

 

5. Informe Regidora 

- La setmana en què es va fer la reunió de la Comissió de Seguiment es van 

produir els fets dramàtics de la mort de persones a un infrahabitatge de la ciutat i es va 

preguntar què fa l’Ajuntament en aquesta matèria. Tots els casos que es detecten al 

districte es posen en coneixement a una taula de policia administrativa, i també tenim 

una taula d’assentaments. Es prioritzen les intervencions en base als ocupants, al risc, 

etc.. i es duen a terme els procediments corresponents, que són llargs. També  s’han 

pres noves mesures a nivell de ciutat. Si ho considereu es pot fer una sessió 

monogràfica. 
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-Parc de la Pegaso: a l’agost es van detectar situacions i es va treballant amb el servei 

de Gestió de Conflictes per tal de resoldre-les. Fa poc s’ha fet reunió informant, tan 

bon punt tinguem novetats tornarem a informar. 

-A nivell comunicatiu, es va comentar que es trobava a faltar que Comunicació de 

districte informés més sobre La Sagrera.  Comunicació fa un mailing a les entitats 

demanant informació, però potser caldrà reforçar-ho a la propera comissió de 

seguiment. 

-Afegim una petició que va arribar més tard que la Comissió de Seguiment via Decidim 

al voltant de la reurbanització del C/ Hondures, tot i que en estar inclòs dins el projecte 

de Superilles, s’aprofitarà l’actuació per abordar-lo. 

-Neteja: s’ha desenvolupat el Pla cuidem Barcelona i ja s’han iniciat actuacions a les pl 

Pepa Colomer i Assemblea de Catalunya. Ara s’està treballant per tal de treballar els 

punts detectats a cada barri.  

Amb el nou desplegament de la contrata de neteja, Sagrera serà un dels barris que 

iniciarà el treball i es convocaran reunions el primer trimestre per parlar-ne. 

-Pressupostos pariticipatius: es van prioritzar dos projectes a La Sagrera: al Parc de la 

Pegaso, que es durà a terme una sessió participativa per iniciar-lo i el pati inclusiu del 

Sagrer que executarà el Consorci. També va quedar finalista una proposta referent al 

C/ Cortit, que no va acabar essent triada, el projecte executiu d’aquest ja està en 

redacció i hi ha intenció de mirar de dotar-lo per la seva execució. 

-Cem La Sagrera: licitar obres gener febrer2022 i executar-lo entre l’estiu de 2022 i  

desembre 2023. 

-Meridiana: treballant al projecte i es farà la propera taula al gener febrer de 2022.  

-Superilles: ja s’han dut a terme dues sessions amb un grup impulsor, amb un 

seguiment proactiu del projecte, nova reunió a mitjans de gener. Cara al febrer es 

faran reunions específiques amb comerç, mobilitat, espai públic i equipaments... Les 

actuacions amb les escoles EBM Icària i Sagrer es faran a partir de la 1a quinzena de 

març i durarà 3 mesos. 

-L’AF de l’escola 30 Passos ha promogut un bicibus, que farà una ruta el 17 de 

desembre. 

-Construcció Institut Escola 30 Passos: en l’acord de pressupostos 2022 s’ha prioritzat 

la seva dotació. 
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-Nomenclàtor: posar en valor la feina de l’AVV i la Comissió de patrimoni i història de la 

Torre de La Sagrera en democratitzar i feminitzar el nomenclàtor. Al passat plenari es 

van aprovar els noms de Dolors Canals i Camp de la Sínia, que signifiquen on som. 

 

6. Precs i preguntes 

Els veïns expressen les següents queixes o peticions, que es remetran als 

departaments municipals corresponents: 

Preguntes/Comentaris Respostes 

Hi ha hagut queixes per incidents  amb 

gossos que no van lligats a l’entorn de la 

pla Pepa Colomer 

Ens consten dos incidents, es va 

comentar a la taula de policia 

administrativa i a la taula d’assentaments  

A finals del mandat passat hi havia 

pressupost per a l’institut escola 30 

Passos, no entenem per què ara torna a 

sortir, i fa 6 anys que estan en barracots. 

Teniu calendarització de construcció? 

L’Ajuntament fa la cessió del sòl i la 

Generalitat ha de dotar per la 

construcció. És la única escola que s’ha 

prioritzat i restarem emetents a que es 

dugui a terme urgentment. 

Manca podar el C/ Garcilaso  de Gran de 

La Sagrera a Meridiana.  

Ho hem traslladat a Parcs i Jardins i es 

farà la temporada 2021-2022 que 

engloba des d’ara fins novembre de 2022. 

Es pregunta per la calendarització de les 

intervencions  la Meridiana. 

 

Esperem al projecte executiu a veure si a 

la sessió gener febrer ens concreten. 

Obres de l’AVE, hi ha novetats? 

 

No hi ha novetats. 

C/ Clara Zetkin, a la vorera té un carril 

bici, podria baixar a la calçada? 

Respondrem per escrit, ja que s’ha 

treballat a la taula de mobilitat però no 

recordem ara la resposta. 

Després de les obres del Centre Cívic es 

podria insonoritzar la sala polivalent? 

Es trasllada a Serveis Tècnics. 

 

 


